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Mediální obraz Svazu měst a obcí ČR v letech 2019–2022 

Graf zobrazuje počet mediálních zmínek o Svazu měst a obcí v jednotlivých typech médií ve zkoumaných letech.  

Počet mediálních zmínek o SMO ČR v posledních pěti letech soustavně narůstá. Největší nárůst byl zaznamenán v roce 2020, kdy 
vyšší míru medializace způsobilo referování o obcích v souvislosti s covidem. SMO ČR se dlouhodobě daří získávat pozornost v 
tradičních médiích, která mají největší čtenost, sledovanost a poslechovost. 

 

Následuje přehled významných témat, která byla na Svaz měst a obcí ČR mediálně navázaná.  
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Stavební zákon 

Stavební zákon byl pro SMO ČR tématem od počátku zkoumaného období. V únoru 2019 

se SMO ČR a SMS ČR shodly, že rekodifikace stavebního zákona je jednou z priorit 

samospráv.  

K tématu poskytl televizní rozhovor například předseda SMO ČR František Lukl, a to 

pro pořad Události České televize dne 21. ledna 2019. 

V březnu 2019 o rekodifikaci stavebního zákona jednali členové Předsednictva SMO ČR 

s premiérem Andrejem Babišem. Tehdejší ministryně pro místní rozvoj Klára 

Dostálová ve svých mediálních vystoupeních zmiňovala i důležitou roli SMO ČR pro 

přípravu zákona.  

Medializace tématu dále rostla až do roku 2021, kdy Poslanecká sněmovna přijala 

novelu stavebního zákona. 

Za poslední čtyři roky informovala média o stavebním zákonu v souvislosti se SMO ČR celkem 672krát.  
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Rozpočtové určení daní 

Téma rozpočtového určení daní bylo silněji medializované v letech 

2020 a 2022. V roce 2020 média informovala o jednání Františka Lukla 

s premiérem Andrejem Babišem. V roce 2022 se média zabývala 

rozpočty měst a obcí v souvislosti s dopady energetické krize. I při 

této příležitosti často citovala zástupce SMO ČR. 

Za poslední čtyři roky informovala média o rozpočtovém určení daní 

v souvislosti se SMO ČR celkem 174krát. 

 

 

Vyjádření Františka Lukla v článku Deníku N (17. 10. 2021) 
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Daň z nemovitosti 

Daň z nemovitosti byla výrazným tématem v roce 2020 a 2022 v souvislosti se 

zrušením daně z nabytí nemovitosti. Ministryně financí Alena Schillerová v roce 2020 

také jednala se SMO ČR ohledně navýšení daně z nemovitosti a případné změně 

rozpočtového určení daní.  

Za SMO ČR médiím poskytla na toto téma vyjádření například výkonná ředitelka SMO 

ČR Radka Vladyková.  

Za poslední čtyři roky informovala média o dani z nemovitosti v souvislosti se SMO ČR 

celkem 85krát. 

 

Radka Vladyková v Událostech (Česká televize, 6. 1. 2020) 

 

 

 

30

45

8 2
Online

Tisk

Televize a rádia

Sociální sítě

9

28

6

42

2019 2020 2021 2022



 

Dotační výzvy pro města a obce 

V souvislosti s dotačními výzvami pro města a obce média nejčastěji 

poukazovala na nejednotný a komplikovaný systém vyhlašování dotačních titulů. 

SMO ČR byl v této souvislosti prezentován jako organizace, která pomáhá 

městům a obcím se vyznat v možnostech dotací.  

Kromě obecného nastavení vypisování dotací se média věnovala i konkrétním 

projektům, například tomu, kdy premiér Andrej Babiš v roce 2019 přislíbil 

zástupcům SMO ČR vypsání dotační výzvy na výstavbu městských sportovních 

zařízení.  

Za poslední čtyři roky informovala média o dotacích pro města a obce 

v souvislosti se SMO ČR celkem 240krát. 

Radka Vladyková v Událostech (Česká televize, 30. 4. 2019) 
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Nedostatečná komunikace vlády s obcemi 

O nedostatečné komunikaci vlády směrem k samosprávám referovala média zejména 

v roce 2022, a to převážně v souvislosti s vládním zastropováním cen energií. 

Za poslední čtyři roky informovala média o nedostatečné komunikaci vlády s obcemi 

v souvislosti se SMO ČR celkem 29krát. Citovala v této souvislosti nejčastěji výkonnou 

ředitelku SMO ČR Radku Vladykovou a předsedu SMO ČR Františka Lukla.  

 

Vyjádření Radky Vladykové a Františka Lukla pro deník Právo (20. 10. 2022) 
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Odpadová legislativa 

Zákon o odpadech a odpadová legislativa jsou stabilně častým tématem českých médií.  

Od roku 2019 řešila média i veřejnost například také zálohování PET lahví. Zástupci SMO 

ČR byli v této otázce přizváni k jednání pracovní skupiny na Ministerstvu životního 

prostředí, což posílilo jejich mediální obraz jako významného partnera vlády.  

V roce 2020 se zástupci SMO ČR vyjadřovali k chystanému zákonu o odpadech, který 

vešel v platnost 1. ledna 2021. V roce 2022 byl pak tématem svoz bioodpadu. V této 

souvislosti poskytl za SMO ČR komentář například místopředseda Pavel Drahovzal. 

Celkem média ve zkoumaných letech informovala o odpadové legislativě v souvislosti 

se SMO ČR 163krát. 

 

 

Pavel Drahovzal v pořadu Zajímavosti z regionů (Česká televize, 31. 7. 2022) 

125

22

7 9
Online

Tisk

Televize a rádia

Sociální sítě

52

41

58

12

2019 2020 2021 2022



Shrnutí 

Svaz měst a obcí České republiky je mediálně výraznou organizací. V uplynulých čtyřech letech se o něm ve veřejném prostoru objevilo téměř 

14 000 zmínek. Dlouhodobě se mu daří v médiích profilovat jako subjektu, který efektivně zprostředkovává komunikaci mezi samosprávami a 

vládou. Média pravidelně informují o činnosti SMO nebo o jeho vlivu při tvorbě legislativy týkající se měst a obcí. 

Mezi mediálně nejvýraznější tváře SMO patří jeho výkonná ředitelka Radka Vladyková (518 mediálních zmínek ve sledovaném období), předseda 

František Lukl (947 zmínek) a tisková mluvčí Alexandra Kocková (187 zmínek).  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Analýzu zpracovala společnost 

 

 

 

dne 16. 5. 2023 

František Lukl Radka Vladyková Alexandra Kocková

947 518 187 


